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člani uredniškega odbora smo se tudi letos z veliko 
zagnanostjo in odgovornostjo lotili urejanja našega gla-
sila. Zaznavali smo dogodke, ki so zaznamovali našo 
mestno četrt in preko člankov spoznavali njihove avtor-
je in ljudi, ki so pomagali sooblikovati naš skupni lokalni 
prostor. Vsak po svoje in vsak s svojimi močmi. 
Zavedamo se, da je namen glasila večji, kot si mislimo. 
Če hočemo ali ne, ostaja dokument nekega časa in neke-
ga duha. Pri svojem delu smo poskušali upoštevati vse 
želje. Ob svojem delu smo resnično uživali, se učili in se 
razvijali. 
Želim vam prijeten sprehod po straneh našega glasila, 
kjer boste našli kratke predstavitve vzgojno – izobraže-

valnih institucij ter aktivnih društev. Na koncu glasila so 
predstavljeni donatorji in sponzorji, ki so omogočili izid 
glasila.

Vsem članom uredniškega odbora se na tem mestu iskre-
no zahvaljujem za vso požrtvovalnost pri pripravi glasila.     
Želim vam, da se ob praznovanju praznika mestne četr-
ti počutite pomembni. Pomembni predvsem zato, ker 
ste soustvarjali pozitivno bivalno klimo in dobro poču-
tje. Navsezadnje pomembni zato, ker ste del Studencev.

Dejan Peklar
Odgovorni urednik

Spoštovane Studenčanke, Studenčani,

naGovoR pRedSednika Sveta Mč StudenCi

Svečana pRoSLava 
v počaStitev 

18. pRaZnika Mč StudenCi
Vljudno vas vabimo, da se udeležite 

SVEČANE PROSLAVE, 
v ČETRTEK, 14. aprila 2016, ob 18. uri, 

na OŠ Janka Padežnika Maribor, 
Iztokova ulica 6.

Pred vami je nova številka glasila Studenčan. Čeprav 
se srečujemo z racionalizacijo in varčevalnimi ukre-
pi na vseh področjih, smo svetniki Mestne četrti 

Studenci prepričani, da je prav, da ponovno izdamo naše 
glasilo.
Navsezadnje je namen Mestne četrti združevati prebival-
ce našega prelepega dela Maribora, nas med seboj pove-
zovati ter skrbeti, da se na Studencih dobro počutimo, 
kajti na Studencih smo doma.
V glasilu boste našli številne zanimivosti s področja dela 
naše Mestne četrti, vsakdanjega življenja, kakor tudi kori-
stne informacije.
Svetniki Mestne četrti si bomo še naprej prizadevali, da 

bo mestna oblast tudi za našo mestno četrt našla posluh, 
kar je nujno potrebno za razvoj našega kraja in s tem za 
izboljšanje kakovosti življenja in bivanja.
Trudil se bom uresničevati program, ki je bil zastavljen ob 
začetku prevzema mandata in vključuje prioritetne inte-
rese in potrebe krajanov.
Prepričan sem, da nam bo ob vztrajnem delu, prepriče-
vanju in dogovarjanju, predvsem pa s skupnimi močmi 
uspelo razrešiti marsikateri problem. 
Vse dobro vam želim.
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pReGLed iZvRšenih deL 
na koMunaLneM podRočju v Letu 2015

95 Let pGd MaRiBoR-StudenCi

čeBeLaRSko dRuštvo 
peteR Močnik StudenCi – pekRe

Že leta v našem časopisu Studenčan pišemo in 
ponavljamo zahteve za ureditev komunalne infra-
strukture, torej kanalizacijskih in ostalih komunal-

nih vodov (vodovod, elektrika, javna razsvetljava, ener-
getika, telekomunikacije) ter zahteve po ureditvi cestne-
ga omrežja, ki zajema tako pločnike, mestne ceste, kakor 
tudi državne ceste, v prvi vrsti s poudarkom na razbre-
menitvi Limbuške ceste, ki zaradi visoko pretočnega 
tranzitnega prometa močno kvari kvaliteto ljudi, ki živijo 
ob njej, v že večletnem pričakovanju izgradnje podalj-
ška Ceste Proletarskih brigad, od krožišča pred Qlandijo 
do krožišča na zahodni strani, na Limbuški cesti, z vsemi 
načrtovanimi priključki mestnih cest in Ceste Graške gore 
v Pekre.
V letu 2015 je bila urejena javna razsvetljava na Pekrski 
cesti (do table MARIBOR na Pekrski cesti, oziroma odce-
pa ceste proti severu).
Izvedena je bila je tudi širitev toplovodnega omrežja na 
Valvazorjevi ulici.

V letošnjem proračunu je predvidena investicija komple-
tne komunalne ureditve ( kanalizacija, plinovod, razsve-
tljava ) za Korbunovo in Kamenškovo ulico.

Pričakujemo tudi, da se v državni proračun ponovno 
vnese državna cesta, podaljšek Ceste Proletarskih bri-
gad se v kratkem realizira ter tako razbremeni Limbuška 
cesta, kakor tudi območje Radvanja in Peker, ob Lackovi 
ulici v smeri proti Rušam.

Ob tem pa ne smemo pozabiti na preostale prioritete, na 
katere opozarjamo že vrsto let, kot so:
•	 sanacija plazu na Obrežni ulici;
•	 pločnik ob Lesarski ulici, proti Lesarski šoli;
•	 čiščenje godrunske jame zaradi varovanja vodnega 

območja (tudi Kamniški plato );
•	 ureditev avtobusnega prometa tako, da bodo termi-

ni voženj čim bolj prilagojeni uporabnikom, kakor 
tudi da bodo razmiki stičnih postajališč kar se da 
krajši, (št. avtobusne linije 17 in 4), saj javni prevoz v 
veliki meri uporabljajo starejši občani, ki jim prema-
govanje takšnih razdalj predstavlja težavo.

Takšne izboljšave v veliki meri niso povezane z velikimi 
stroški, potrebna pa bi bila dobra volja in posluh pristoj-
nih služb, ki pa je žal velikokrat primanjkuje.

Marta Drozg
Predsednica komisije za komunalo,

 promet, varovanje okolja in urejanje prostora 

Za nami je leto, v katerem smo izpolnili pomemb-
no, lahko rečemo celo prelomno nalogo za naše 
delovanje v bodoče. Predvsem je to naloga, ki v 

veliki meri zagotavlja večjo operativno sposobnost naše-
ga operativnega članstva, na ta način pa tudi večjo var-
nost naših krajanov in tudi ostalih prebivalcev Maribora 
in okolice.
Na svečanosti ob predaji v uporabo novega sodobnega 
gasilskega vozila avtocisterne 16/60, ki je potekala pred 
gasilskim domom v Studencih, se je zbrala velika mno-
žica gasilcev in krajanov MČ Studenci in MČ Magdalena. 
Udeležili so se je tudi vidni predstavniki gasilstva in jav-
nega življenja iz kraja in okolice. Gasilsko vozilo je izdela-
no na podvozju MAN TGM 18-340, ima nosilnost 18 ton 
in moč motorja 340 KM. Nadgradnjo vozila je zelo kvalite-
tno izdelala firma Gasilska vozila Marjan Pušnik.
Naše društvo je v preteklem letu sodelovalo na 23 inter-
vencijah. Na teh intervencijah je sodelovalo 380 ope-
rativnih članov, opravljenih pa je bilo 890 delovnih ur. 
Opravili smo tudi dežurstva in požarne straže na raznih 
prireditvah in sedemnajst prevozov vode. Aktivno smo 
sodelovali (z vozili in članstvom) pri zagotavljanju požar-
ne varnosti v sprejemnem in namestitvenem centru za 
migrante na mejnem prehodu v Šentilju. Izredno pono-
sni smo na dosežke v lanskem letu. V teh intervencijah se 
je izkazala solidarnost, predvsem pa pripravljenost vseh 
pomagati sočloveku v nesreči. V prvih vrstah ljudi, ki so 

bili vseskozi pripravljeni pomagati - tudi za ceno lastne 
varnosti - prizadetim sokrajanom in drugim, smo bili prav 
mi, gasilci. In zaradi tega smo ponosni, da nas državljani 
prepoznavajo kot tiste člane naše družbe, ki smo najbolj 
vredni zaupanja, saj smo gasilci 24 ur na dan in 365 dni v 
letu pripravljeni priskočiti na pomoč vsakemu, ki je naše 
pomoči potreben. 
Člani so bili zelo prizadevni tudi pri vzdrževanju gasilske-
ga doma in opreme, saj je pri teh delih sodelovalo 358 čla-
nov, za kar so porabili 980 delovnih ur. Vendar pa je bilo 
opravljenega še veliko ur dela ob udeležbi na raznih vajah, 
izobraževanjih, pripravah na tekmovanja, na tekmovanjih 
in pri udeležbi na proslavah in drugih prireditvah. Ob 
mesecu požarnega varstva v oktobru pa smo opravili pri-
kaz opreme in reševanja v šoli in vrtcih na našem požar-
nem rajonu. Prav tako smo sodelovali pri vajah evakuacije 
v raznih ustanovah in podjetjih na našem požarnem rajo-
nu. Pri vseh teh aktivnostih je sodelovalo 1320 članov, ki 
so opravili preko 3800 ur prostovoljnega dela.
Na področju izobraževanja smo tudi v preteklem letu 
naredili korak naprej. Pridobili smo kvaliteten in strokov-
no usposobljen kader, ki bo prispeval k bolj strokovnemu 
delu v našem društvu. Naši člani so opravili več strokovnih 
izobraževanj tako v izobraževalnem centru v Pekrah kot v 
gasilski šoli na Igu pri Ljubljani. Tudi v društvu smo orga-
nizirali praktična usposabljanja za delo z razpoložljivim 
orodjem in opremo. 

Sodelovali smo na tekmovanju GZ Maribor s štirimi tek-
movalnimi enotami. Članska tekmovalna enota pa se je 
udeležila tudi tekmovanja za pokal Peker. Zahvala gre 
vsem pionirjem, mladincem, članom in veteranom, ki so 
se udeležili tekmovanj, za njihovo prizadevnost pri vajah 
in na tekmovanjih.
Posebej pa je pohvalno, da so se naši pionirji udeležili 
tekmovanja GZ Maribor, sodelovali pa so tudi na tekmo-
vanju mladih za memorial Franca Florjančiča v Miklavžu 
na Dravskem polju. Udeležili so se mladinskega gasilske-
ga tabora v Izoli.
Uspešno smo izvedli XVII. memorialno tekmovanje gasil-
skih veteranov za prehodni pokal Maksa Lešnika st. Na 
tekmovanju je sodelovalo 23 tekmovalnih enot vetera-
nov in veterank. 
Ob obisku v Mariboru v mesecu juniju se je oglasila 
tudi v našem društvu ministrica za obrambo Republike 
Slovenije gospa Andreja Katič. Pozdravili smo jo v imenu 
društva in prisotnih gostov, se ji zahvalili za obisk in ji 
predstavili delovanje in uspehe PGD Maribor – Studenci.
Ministrica se je zahvalila za prisrčen sprejem in se v 
zahvali za delovanje gasilske organizacije spomnila pri-
spevka gasilcev ob velikih požarih in drugih nesrečah, ki 

so prizadeli našo državo v lanskem letu. Pohvalila je delo 
in uspehe našega društva, predvsem pa delo z mladimi 
gasilci, ki so garant za uspešno nadaljevanje gasilske tra-
dicije na Slovenskem.
Ministrica si je ogledala prostore gasilskega doma, pred-
vsem pa novo pridobitev – sodobno gasilsko vozilo avto-
cisterno AC 16/60.

Maks Lešnik

V soboto, 9. maja 2015, smo studenški gasilci predali v uporabo 
novo sodobno gasilsko vozilo AC 16/60.

V letu 2015 je Čebelarsko društvo Peter Močnik 
Studenci Pekre napolnilo že 70 let svojega delova-
nja. V tem času ni skrbelo le za razvoj čebelarstva 

med svojimi odraslimi člani, temveč tudi za izobraževa-
nje mladih. Tako pomaga pri delovanju dveh čebelarskih 
krožkov, in sicer na Lesarski šoli in na Osnovni šoli Janka 
Padežnika. 
Čebelarski krožek na Osnovni šoli Janka Padežnika 
Maribor je bil ustanovljen v šolskem letu 1972/73. 
Ustanovitelj in takratni mentor čebelarskega krožka je bil 
g. Bruno Krištof. Postavljena sta bila dva čebelnjaka, eden 
pred šolo, drugi pa na lokaciji, kjer je še danes. Oba čebel-
njaka sta bila opremljena s panji, ki so bili pridobljeni kot 
nagrada za dosežena prva mesta na Republiških čebe-
larskih tekmovanjih mladih čebelarjev. Sčasoma se je 
čebelnjak pred šolo združil s tistim, ki je danes za telova-
dnico. Čebelnjak je postavilo podjetje IMONT z Otiškega 
vrha, podjetje Marles je doniralo leseno pot k čebelnjaku. 
Bruno Krištof je v svojem 18-letnem mentorstvu na šoli 
organiziral dve Republiški srečanji in tekmovanji mladih 
čebelarjev Slovenije. To je bilo leta 1980 in 1986. Posebej 
omembe vredna je bila organizacija in izvedba 9. sreča-
nja, ki je bilo organizirano ob 110-letnici Osnovne šole 
Janka Padežnika. Ob tem dogodku smo pripravili razsta-
vo čebelarstva, sodelovalo je Društvo ljubiteljev malih 
živali Maribor z razstavo malih živali, Kinološko društvo 
Maribor - Tabor z nastopom šolanih psov, razstavljene 
pa so bile tudi slike znanega mariborskega slikarja g. 
Polajnka.  Poseben pečat je srečanju dala udeležba pred-
sednika SZDL g. Franca Šetinca. Delo krožka je bilo na 

zavidljivi ravni, o njem so poročali tudi mediji (časopisi, 
radio, TV, tudi TV Sarajevo). Učenci oz. tekmovalci so za 
osvojena prva mesta prejeli diplome, v trajno last so pre-
jeli tudi prehodni pokal. OŠ Janka Padežnika je bila prva 
šola v Sloveniji, kjer je bilo čebelarstvo na šoli organizira-
no kot fakultativni pouk in tako vpisano tudi v spričevalo. 
Od leta 1990 do 2008 je mentorstvo na šoli prevzela uči-
teljica ga. Stanka Smojver. Tudi pod njenim vodstvom so 
učenci redno obiskovali interesno dejavnost čebelarstvo 
in se udeleževali državnih čebelarskih tekmovanj, kjer so 
prejeli tudi zlata priznanja. V tem času je čebelarskemu 
krožku kot šolski čebelar pomagal g. Ismet Čenanović, 
ki je šolski čebelar še danes. Od leta 2008 je men-
tor šolskemu čebelarskemu krožku učitelj Dejan Peklar. 
Čebelarstvo deluje kot interesna dejavnost. Učenci se 
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še naprej vsako leto udeležujejo Državnega srečanja in 
tekmovanja mladih čebelarjev Slovenije. V šolskem letu 
2014/2015 sta dva učenca prejela zlato priznanje.
Veseli in ponosni smo, da je šolski čebelnjak del našega 
učnega prostora. Ker je vzgajanje čebel in delo z njimi 
zahtevno opravilo, učence vzgajamo tudi za odgovor-
nost. To je odgovornost do življenja in narave. Učimo za 
trajnost znanja, kar je v današnjem svetu nujno v odnosu 

do obstoja življenja in našega planeta. Ni zaman rek, da 
dokler bo zadnja čebela na Zemlji, tako dolgo bo življe-
nje. Zato se bomo na šoli še naprej z veseljem trudili, izo-
braževali in sobivali z našimi najzvestejšimi sosedami – 
čebelicami. 

mag. Sonja Filipič, ravnateljica
in Dejan Peklar, prof. soc. in zgod., 

učitelj in mentor čebelarskega krožka

uSpešno Leto kuLtuRneGa dRuštva 
StudenCi-MaRiBoR 

Kulturno društvo Studenci-Maribor je ob koncu leta 
2015 štelo 92 članov v štirih likovnih skupinah: 
STIL, LANA, ZARJA, LISE in sekcija za likovno obli-

kovanje lesa in gline SLOLiNG ter literarno-dramska sek-
cija VEDRINA. Realiziranih je bilo 441 ur izobraževanja v 
157-tih srečanjih.

Sodelovali smo z ostalimi društvi v MČ Studenci, z OŠ 
Janka Padežnika, Lesarsko šolo Maribor, Domom pod 
gorco in drugimi, na proslavi ob prazniku MČ Studenci 
ter prireditvi Studenčani Studenčanom. Okrepili smo 
sodelovanje med sekcijami in skupinami društva, poskr-
beli za medsebojno obveščanje o delu, razstavah, nasto-
pih in drugih aktivnostih društva (preko spletne strani 
društva, Facebooka, elektronske pošte in na sestankih). 
Sodelovali smo na razpisu JSKD RS na Tematski regijski 
razstavi 2015 KVADRAT IN KROG KOCKA IN KROGLA. V 
Tednu ljubiteljske kulture smo pripravili skupinsko raz-
stavo likovnih del vseh članov na temo Voda in svetloba v 
Domu pod gorco in pogovor z Marjanom Pungartnikom. 
Pripravili smo številne likovne razstave in kolonije ter 
literarne dogodke, ki se jih je udeležilo veliko ljubite-
ljev kulture iz Maribora in drugih krajev Slovenije, tudi iz 
Hrvaške in Avstrije. Udeležili smo se številnih likovnih raz-
stav, kolonij in enodnevnih likovnih srečanj po Sloveniji, 
na Hrvaškem in Avstriji. Izvedli smo večje število skupin-
skih in samostojnih likovnih razstav s kulturnim progra-
mom naših članov in likovnih umetnikov v razstaviščih 
Studenček, v Domu pod gorco in drugod po Sloveniji ter 
sodelovali na razstavah drugih organizatorjev. 

Likovni skupini ZARJA in LANA sta izvedli Projekt študij 
in slikanje geometrijske abstraktne umetnosti in ume-
tnostne smeri po Kazimiru Malevichu –SUPREMATIZEM 
in pripravili likovno razstavo Moj kraj Studenci in Slikanje 
po Paul Klee-u.

Likovna skupina STIL je ob 12. obletnici delovanja pripra-
vila skupinsko razstavo članov v Lenartu v Sl. Goricah in 
tematsko razstavo Lepote jesenskega časa v Radljah in 
Apačah ter razstavo v Strassu v Avstriji. Članica skupine 

se je udeležila mednarodne likovne kolonije in razstave v 
Sv. Križu-Začretje na Hrvaškem.

Sekcija SLOLiNG je sodelovala na otvoritvi otroške kipar-
ske kolonije Malečnik 2015 in ustvarjala skupni projekt 
z Lesarsko šolo Maribor. Člani so se udeležili strokovnih 
ekskurzij v Zagrebu, Ljubljani in Mariboru.
Likovna skupina LISE je organizirala 7. mednarodno 
likovno kolonijo z razstavo Ustvarjajmo skupaj – BRANIK 
2015 z udeleženci iz Slovenije in Avstrije. Ob 10.obletni-
ci delovanja so pripravili dve tematski skupinski razstavi 
v Galeriji RRRudolf.
Sekcija VEDRINA je predstavila zbornik Studenški izvi-
ri v Radljah, Domu pod gorco in Lenartu. Pripravila je 
Prešernovanje in recitala Janko Glazer in Srečko Kosovel 
v Domu pod gorco, v Mariborski literarni hiši in Braniku 
pri Novi Gorici.

Ana-Marija Pušnik, 
predsednica Kulturnega društva 

Studenci-Maribor

Kulturno društvo Studenci-Maribor, 
Erjavčeva 43, 2000 Maribor
Spletna stran: www.kdstudenci-maribor.si
Facebook: Kulturno društvo Studenci

Likovna skupina LISE je počastila 10. obletnico delovanja 
s skupinsko razstavo v Galeriji RRRudolf
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tuRiStično dRuštvo StudenCi – kaM So naS 
vodiLe poti v Letu 2015

Tokrat ne bom pisal o dejavnostih TD Studenci v pri-
hodnjem letu, o tem bomo govorili na skorajšnjem 
občnem zboru društva.Napisal pa bom nekaj stav-

kov o dveh izletih v preteklem letu. Morda z namenom, 
da udeleženci obudimo spomin na njiju, ostali bralci pa, 
da se seznanijo z vsebino naših izletov, oz., da se teh kra-
jev spomnijo, če so jih morda že prej kdaj obiskali. Kot 
rečeno, smo v letu 2015 organizirali dva izleta. Nismo 
se izneverili tradiciji: to sta bila spomladanski in jesen-
ski izlet.
Spomladi (meseca maja) smo se odpravili po dolini reke 
Drave, severno do Slovenj Gradca. Ta izlet smo načrtovali 
že dalj časa in se tako končno odzvali vabilu koroških flo-
sarjev iz Gortine pri Muti. Vse je potekalo po starih obi-
čajih splavarjenja, in sicer najprej pogostitev s kruhom, 
soljo in domačim žganjem, sledila je predstavitev flosar-
jev, deležni smo bili pravega flosarskega kosila, prikaza-
li so nam krst novega flosarja (iz naših vrst seveda) , vse 
skupaj pa »začinili« z glasbo in animacijskim programom.
To je bil čudovit doživljaj ob stiku z mogočno reko Dravo 
in naravo ob njeni strugi ter okolico. Mnogim, morda pa 
celo vsem , bo to ostalo še dolgo v lepem spominu.
V Slovenj Gradcu smo si ogledali mojstrovine hiše Perger. 
Ob izredno lepem sprejemu smo se seznanili z njihovim 
delom in izdelki. Njihova dejavnost (medičarstvo in sve-
čarstvo) se je začela že leta 1757. Spoznali smo več kot 
250 let staro dediščino svečarstva , lectarstva in medi-
čarstva, vse to pa nadaljujejo tudi danes s sodobnimi in 
zelo iskanimi izdelki. Zgodovino njihove dejavnosti smo 
spoznali v predstavitvenem filmu ob razlagi gospoda 
Pergerja.
Po sprejemi smo si ogledali izredno lepo urejeno galeri-
jo njihovih izdelkov, preizkušali medene dobrote in si v 
njihovi trgovini nakupili nekaj teh izdelkov, oz. spomin-
kov. Njihovi izdelki pa so vključeni tudi med protokolarna 
darila Republike Slovenije.
Ogleda vredni sta bili tudi mitniška postojanka in sre-
dnjeveška tržnica na Muti. Pred vstopom v srednjeveško 
tržnico smo se vrnili v zgodovino, ko smo morali s stra-

žarjem pred zapornico barantati (se pogajati) o plačilu 
mitnine. Na tržnici pa so bili na ogled zaplenjeni (zase-
ženi) izdelki tistih, ki so se hoteli izogniti plačilu mitnine.
Po programu je bil še obisk Vuzenice; tam smo si ogledali 
cerkev Sv. Nikolaja s freskami iz druge polovice 15. stole-
tja in sam kraj.
Na jesenski izlet pa smo se odpravili v oktobru. Obiskali 
smo Notranjsko. To je ena od skrivnostnih kraških pokra-
jin v Sloveniji, imenovana Notranjsko podolje in vključu-
je tri kraška polja: Cerkniško, Loško in Babno polje, ki se 
vrstijo ob vzhodnem robu obširnih snežniških gozdov. 
Podzemni kraški svet s svetovno znano Postonjsko jamo 
in presihajočim Cerkniškim jezerom sodita med glavne 
znamenitosti te regije. Po površini je to ena naših manj-
ših regij. Po gostoti prebivalstva pa je najredkeje naselje-
na regija v državi. Je pa ena gospodarsko šibkejših regij 
pri nas. Najvišje je po delovno aktivnih prebivalcih (leta 
2009 je bila 64,9%), saj se veliko njenih prebivalcev vozi 
na delo v sosednje regije.
Med znamenitosti te regije sodijo Križna jama, Cerkniško 
jezero, grad Snežnik in krajinski park Rakov Škocjan. Po 
vstopu v to področje pri Uncu smo se najprej popelja-
li v Rakov Škocjan, nato pa smo si v interpretacijskem 
centru Jezerski hram ogledali živo maketo Cerkniškega 
jezera. Ob strokovni razlagi smo se seznanili, kako deluje 
vodni sistem oz. nastajanje in presihanje tega kraškega 
fenomena. Prikaze vodnega sistema so spremljali tonski 
posnetki življenja ob jezeru. Edinstven prikaz jezera in 
življenja ob njem v vseh letnih časih dopolnjuje multivi-
zija in urejen etno park (kozolec toplar, ribolovna zbirka, 
čolni drevaki, drsanje po jezeru).
Sledil je ogled cerkvice Sv. Jedrt, ki je del bogate sakral-
ne dediščine.
Naš naslednji cilj je bil obisk gradu Snežnik. Romantični 
grad je edini v Sloveniji, ki ima ohranjeno prvobitno 
notranjost. Po obnovi je bil leta 2008 zopet odprt za jav-
nost. Prvič se gospodje Snežniški omenjajo v 13. stoletju. 
Kasneje je bil grad v lasti uglednih kranjskih plemiških 
družin. Sedanja grajska podoba je iz druge polovice 19. 
stoletja. Do konca druge svetovne vojne je vzorno vode-
no grajsko posestvo dajalo priložnost zaslužka številnim 
domačinom. Sprehod skozi štiri grajske etaže nam pri-
čara vzdušje pred sto in več leti. Grad je obdan z velikim 
parkom, drevoredi in jasami. Okolica je očarljiva v vseh 
letnih časih. V bližnji stavbi je muzej polharstva in lovska 
zbirka. Lov na polhe je znamenitost tega področja. Kako 
lov na polhe poteka v naravi, pa nam je domačin nazorno 
in doživeto prikazal v samem gozdu.
Odpravili smo se še na Babno polje. To je pribl. 3 km 
dolga kotanja, njeno dno je na nadmorski višini 750 m. 
Na polju prihaja do močnega toplotnega obrata, zaradi 
tega obrata je na Babnem polju zabeležena najnižja tem-
peratura v Sloveniji: –34,5°C (15.in 16. februarja 1956), 
neuradno celo -39,6°C (leta 1929). Hladno je bilo tudi 
1.marca 2005, ko je bilo izmerjenih -36,0 °C.
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Po vožnji po polju smo se odpravili proti domu. Sodeč po 
vzdušju v avtobusu je bilo zaznati zadovoljstvo z vsebino 
izleta in videnim.
Na koncu naj dodam, da se nam bliža vsakoletni občni 
zbor društva. O dnevu in času boste člani in simpatizerji 
pravočasno obveščeni. Na zbor pridite in pripeljite svoje 
bližnje in znance, česar bomo zelo veseli. Občni zbor je 
namreč priložnost tudi za izmenjavo mnenj o delu dru-

štva. Prosimo, da nam vaše predloge sporočite, če ne dru-
gače nam jih zaupajte v nevezanih pogovorih na občnem 
zboru. Posebno bomo veseli novih predlogov za izlete in 
obiske krajev v letu 2016.
Do prihodnjega druženja lepo pozdrav!

Hinko Kovač, 
član UO TD Studenci

špoRtno dRuštvo StudenCi - 
SekCija Za špoRtno GiMnaStiko

Športno društvo Studenci je eno 
redkih društev v Sloveniji, ki 
imajo svoj lastni dom. Nahaja 

se na Studencih, Na Poljanah 20. V 
njem vadijo fantje in dekleta v rekre-
ativnih skupinah in dekleta v tek-
movalnih skupinah športne gimna-
stike. V rekreativnih skupinah vadi-
jo fantje in dekleta stari od 1-15 let, 
ki so razdeljeni v programe: otroci 
s starši, gimnastični vrtec in gim-
nastična šola. Termini rekreativne 
gimnastike potekajo od ponedeljka 
do petka med 16:00 in 18:00, otroci 
vadijo na petih vadbenih postajah 
pod budnim očesom svojih vadite-
ljic. Otroci v času vadbe izboljša-
jo svoje motorične sposobnosti, pri-
dobivajo na moči in gibljivosti ter 
se naučijo tudi prvih gimnastičnih 
prvin. V okviru rekreativnih progra-
mov  gimnastike smo v lanskem letu 
priredili pustovanje, vadbo z mami-
cami za materinski dan, pohod na 
Piramido, kjer smo pričakali dedka 

Mraza, zaključni nastop  za gimna-
stični vrtec ter zaključno tekmovanje 
za gimnastično šolo. V času poletnih 
počitnic so se otroci lahko udeležili 
tudi poletnih športnih taborov.
Prav  tako ne smemo pozabiti na 
dekleta, ki vadijo vsak dan in svoje 
znanje dokazujejo tudi na tekmo-
vanjih. Te so se v letu 2015 udele-
žile kar nekaj tekmovanj. Z odlični-
mi rezultati se lahko pohvalimo na 
Državnem prvenstvu, kjer je Karin 
Kocbek osvojila 1. mesto v mnogo-
boju, na preskoku ter 3. mesto na 
parterju in bradlji v kategoriji deklic, 

prav tako v kategoriji deklic je 1. 
mesto na gredi osvojila Anja Vajdič. 
Dekleta so se v času poletnih počitnic 
udeležila mednarodnega gimnastič-
nega kampa v Selcah na Hrvaškem, 
v času zimskih počitnic pa so se dru-
žila in zabavale v Nacionalnem gim-
nastične centru v Čakovcu, prav tako 
na Hrvaškem. 
V društvu si bomo še naprej priza-
devali za odlične rezultate naših tek-
movalk in zadovoljstvo naših rekrea-
tivnih skupin.

Patricija Jug,
vaditeljica ŠD Studenci

pRedStavitev deLovanja oZSč MaRiBoR 
enote StudenCi

ukRočena Reka pRaZnuje 65 Let

Združenje slovenskih častnikov enota Studenci 
vključuje člane rezervnih vojaških starešin pod-
častnikov in častnikov. Lani nam je uspelo neko-

liko razširiti članstvo , saj so se včlanile predvsem žene 
naših članov. Tako smo se lažje udeležili dejavnosti, kate-
re organizira Območno združenje slovenskih častnikov 
Maribor.
Naši člani so se udeležili strokovnih predavanj, tradici-
onalnega pohoda v Dupleku, triatlona v Pekrah, poho-
da ob Pekrskih dogodkih, raftinga na Kolpi, katerega so 
organizirali častniki iz Metlike v sodelovanju s hrvaškimi 
častniki. Udeležili smo se tudi tekmovanja v streljanju z 
zračno puško v organizaciji mestne četrti Nova vas. Na 
tem tekmovanju smo osvojili pokal za doseženo drugo 
mesto.

Vsako leto naša enota v sodelovanju z enotama Pekre 
in Limbuš organizira pohod na Marinovo. Ta pohod smo 
poimenovali Gustekov pohod v spomin na dolgoletne-
ga predsednika enote Studenci. Pohoda se je udeležilo 
77 pohodnikov iz vseh treh enot organizatork in člani 
iz enot Tezno, Slivnica in Radvanje. Pohod smo začeli z 
nagovorom vseh treh predsednikov in pozdravnim nago-
vorom udeležencem pohoda predsednika OZSČ Maribor 
g. Jožeta Škofa. Nato smo nadaljevali s športnimi tekmo-
vanji v streljanju z zračno puško, metom ročne bombe 
in ruskim kegljanjem. Tekmovanja so potekala v Pekrah 

pred Domom kulture. Tekmovanja so se udeležili skoraj 
vsi udeleženci pohoda.

Po opravljenem tekmovanju smo se podali na pohod 
do kmetije Potočnik, nekateri peš, drugi z avtomobili. 
Na kmetiji Potočnik nam je gospodinja Marica pripravila 
izdatno malico. Na kmetiji smo se ob dobri hrani družili 
uro in pol.
Nato smo nadaljevali pot do kmetije zgornji Marin. Pot 
je sicer malo naporna, ampak z dobro voljo se da tudi to 
premagati. Na cilju je komisija objavila rezultate tekmo-
vanja v vseh treh disciplinah ter podelila pokale in prizna-
nja. Za dobro hrano je poskrbel mesar iz Selnice ob Dravi, 
za pijačo pa gospodinja Suzana. Po prijetnem druženju 
smo se vračali in se ponovno ustavili na kmetiji Potočnik, 
kjer smo nadaljevali naše druženje.

Veselimo se ponovnega srečanja na letošnjem 
Gustekovem pohodu. Čeprav je pohod po planu OZSČ 
Maribor prestavljen na mesec september, si želimo še 
večjo udeležbo kot na lanskem pohodu. Pričakujemo 
tudi udeležbo naših prijateljev iz enot Metlika, Nova 
Gorica in Litija. Pri naših dejavnostih, predvsem pa na 
pohodu, se nam pridružite. Ne bo vam žal. 

Marijan Kovač
Predsednik OZSČ Maribor Enota Studenci

»Le kam ta čas beži,…« poje stara slovenska pesem. Ob 
pripravljanju poročila za letni občni zbor sem se zave-
dla, da naš taborniški rod Ukročena reka deluje že 65 
let. Začela sem se spraševati, kaj je »krivo« za tako dolg 
obstoj?!
Danes, v modernem času, je zelo malo društev, ki bi dela-
la prostovoljno in neprofitno. Potem so tu še novi »tren-
di«, kot je obiskovanje različnih športov, učenje tujih jezi-
kov, umetnost in glasba,…Pa vendar se je število otrok v 
naših taborniških vrstah lani in letos povečalo za trikrat.

Kaj je sedaj pravi vzrok?
So to morda ljudje, ki svoj prosti čas namenijo za nesebič-
no pomoč, (seveda smo veseli tudi vsake pomoči kakšne-
ga sponzorja in donatorja, da lahko izpeljemo naš tabor-
niški program boljše), je to morda skupina vodnikov, ki 
predajajo svoje znanje in izkušnje mladim tabornikom, 
so morda »krive« vrednote, ki jih širimo v taborniških 
vrstah,kot so solidarnost, timski duh, bivanje v naravi, pri-
jateljstvo in druženje, ali je to morda naš taborniški (skavt-
ski) moto, ki ga je izgovoril ustanovitelj svetovnega skavt-
stva Baden Powell leta 1903: »Scout Creating A Better 
World, v prevodu: Taborniki ustvarjamo boljši svet!«
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Vse, kar vem, je le to, da taborništvo ni krožek ali hobby. 
Taborništvo je način življenja. Pri tabornikih sem že 
dobrih 20 let. Večina prijateljev je iz taborniških vrst in 
ta prijateljstva trajajo še danes. Taborniki so me nauči-
li samostojnosti, saj sem že kot deklica hodila z njimi po 
svetu, odkrivala druge kulture, spoznavala druge ljudi. 
Osvojila sem veliko znanj in veščin, katere uporabljam še 
danes. Od nekdaj spoštujem in se držim 12 taborniških 
zakonov, tudi v privatnem življenju, saj verjamem, da se 

dobro poplača z dobrim. In ves moj prosti čas, ki ga kot 
načelnica rodu in vodnica otrok namenjam za taborni-
ke, je zame dragocen. Zakaj? Ker v očeh naših malčkov 
vidim iskrico, takšno, ki sem jo imela sama, ko sem bila 
toliko stara. Iskrico, katera mi pove, da moj (naš) čas in 
trud nista zaman. Da lahko skupaj naredimo svet boljši.

Vesna Novak,
načelnica rodu

Turistično Humanitarno društvo »Glas« Maribor je 
bilo tudi v letu 2015 dejavno na različnih področjih 
turizma, kulture in humanitarnosti.

23. februarja smo se zbrali na zanimivem in poučnem 
prikazu obrezovanja vinske trte. 6. marca smo bili priso-
tni na Lentu, kjer je potekal tradicionalni rez Stare trte. 
22. marca smo se udeležili turistično gostinskega sejma 
v Celovcu. 26. marca smo bili prisotni na skupščini TZS, 
popoldne pa smo organizirali že tradicionalno Srečanje 
ljudskih godcev in pevcev na cvetno soboto. Na veliko-
nočni ponedeljek, 6. aprila, smo organizirali pohod na 
Pekrsko gorco, katerega se je udeležilo manjše število 
občanov – organizirali ga bomo tudi letos. 16. aprila smo 
se udeležili proslave MČ Studenci. Prisotni smo bili na 
kresovanju Krpanove ulice, 1. maja pa smo na Tojzlovem 
vrhu organizirali tombolo v humanitarne namene. 6. juni-
ja smo bili prisotni na pikniku Krpanove ulice ob dnevu 
sosed sosedu. 28. junija smo se udeležili praznika sivke v 
Staršah. Z noči 12. na 13. avgust smo opazovali meteor-
ski dež – solze sv. Lovrenca. Ob Marijinem prazniku smo 
osvežili barve naše kapele. 19. avgusta smo obeležili sve-
tovni dan humanitarnosti. 26. septembra smo organizira-
li prikaz vinske trgatve in tradicionalno Srečanje ljudskih 
godcev in pevcev pod brajdami; aktivnost je potekala 
v sklopu projekta TZS, ob tej priložnosti smo izdali tudi 
posebni jubilejni bilten. 4. oktobra smo bili prisotni na 
trgatvi Stare trte na Lentu, 13. oktobra smo bili na GTZ v 
Novi Gorici, 17. oktobra smo organizirali piknik na domu 
obrtnikov. 22. oktobra smo se odzvali povabilu na prire-
ditev ob srečanju Ljudskih pevcev DU Ruše. 24. okto-
bra smo organizirali kostanjev piknik. 26. in 27. okto-
bra smo se udeležili sejma HOST v Milanu in si ogledali 
svetovno razstavo MilanoExpo 2015. 11. novembra smo 
bili prisotni na Martinovanju v Limbušu. 16. decembra 
smo organizirali tradicionalni božični koncert v cerkvi sv. 
Jožefa. 24. decembra smo se udeležili pohoda na Pekrsko 
gorco z Betlehemsko lučko, s čimer smo tudi zaključili 
lanskoletne aktivnosti.
Skozi vso leto smo se predstavljali na turistični tržni-
ci v Mercatorju, prisotni smo bili na velikonoč-
nem, Miklavževem in božičnem sejmu v organizaciji 
Mariborske turistične zveze. 
V adventnem času je našo kapelo krasil velik adventni 
venec, na katerem smo vsako nedeljo prižgali svečo, na 

ogled so bile tudi čudovite božične jaslice.
Posebna zahvala gre gospe Mariji Vlahek, ki je prevzela 
skrb za urejanje naše kapele. Zahvala gre tudi vsem, ki 
prižigate svečke v kapeli in tistim, ki ste kakorkoli sodelo-
vali ter pripomogli k razvoju našega društva. Veseli bi bili 
večje udeležbe krajanov ob naših aktivnostih.
Vse dodatne informacije o društvu, njegovem delovanju, 
aktualnih projektih in dogodkih lahko najdete na naši 
spletni strani www.bi-termal.si, zavihek THD.

Janez Šauperl,
predsednik

THD na trgatvi

tuRiStično huManitaRno dRuštvo "GLaS"

MedGeneRaCijSko dRuštvo 
Za SaMopoMoč dRava

CaniS o pSih poMočnikih in vodnikih

Kdo smo, kje smo in zakaj smo? Smo humani-
tarno društvo, ki deluje v javnem interesu na 
področju socialnega varstva. Nahajamo se v centru 

Maribora na Partizanski 12/I. In najpomembneje, kaj 
počnemo, zakaj obstajamo? Obstajamo zaradi nas, vas, 
tebe….  Tako hitro se nam življenje odvija, se rodimo, 
končamo šolo, se zaposlimo, ustvarimo družino, doživi-
mo padce in vzpone. V hitrem tempu življenja  ugoto-
vimo, da so nam dnevi prekratki. Ne najdemo časa za 
druženje, ustvarjanje, za kavico s prijatelji.  In pride čas, 
ko otroci odrastejo, odidejo svojemu življenju nasproti, 
čas, ko se upokojimo, in tempo življenja se nekako poča-
si umirja in pridemo v tretje življenjsko obdobje. Dnevi 
postanejo enaki. Počutimo se sami, včasih tudi osamljeni. 

In zato smo tukaj mi, MEDGENERACIJSKO DRUŠTVO ZA 
SAMOPOMOČ DRAVA, tukaj smo za vas, za tebe in tudi 
za nas same. Organiziramo in vodimo skupine  različnih 
starostnih generacij. Izmenjavamo si modrosti na različ-
nih področjih. V skupinah se pogovarjamo, beremo, poje-
mo, telovadimo in zelo pomembno, se dosti smejemo. 
Velik poudarek je na zdravju, zdravi prehrani in gibanju.

Na osnovi povabila Zveze društev za socialno geronto-
logijo SLO in sofinanciranja Ministrstva za zdravje izva-
jamo program ZMIGAJ SE. Program je namenjen vsem 
članom skupin in prispeva k upočasnitvi upada telesnih 
sposobnosti, krepitvi psihofizičnih sposobnosti, z name-
nom doseganja zdravega življenjskega sloga. Cilj progra-
ma ZMIGAJ SE je pomen vključevanja gibanja v vsako-
dnevne aktivnosti, hkrati pa naučiti starejše ljudi pravil-
nih telesnih vaj, ki so primerne za njihovo starost.

Skozi ciklus 12 tematskih delavnic (od januarja – do junija 
2016) se bodo vključeni člani skupin seznanili z dvanajst-
mi priporočili  za zdravo prehranjevanje, ki jih je izdal 

Inštitut za varovanje zdravja. V ta program je vključe-
na tudi skupina VITA, ki se srečuje v prostorih MČ 
Studenci. 
Z rednim telesnim gibanjem, zdravo prehrano, umsko 
aktivnostjo, kakovostnim spanjem ter aktivnim družab-
nim življenjem boste krepili svojo psiho-fizično počutje. 
Zato ne čakaj – ZMIGAJ SE –in se nam pridruži / 
02 252 30 81 / 051 670 995 ! 
 
Člani skupine za samopomoč VITA, ki se srečujejo v Mestni 
četrti Studenci ob torkih od 10. do 11.30 ure.

Društvo SLO - CANIS je humanitarna organizacija in 
Center za šolanje psov vodnikov in psov spre-
mljevalcev. Že deveto leto pomagamo ljudem 

s posebnimi potrebami, da pridobijo novo samo-
stojnost in mobilnost, zahvaljujoč njihovim psom 
pomočnikom. Izšolali in podarili smo jih že sedem-
najst, sedaj pa šolamo še tri. Izbiramo jih iz vrst 
pasme labradorec in morajo ustrezati prav posebnim 
kriterijem. 
Pes vodič je potrpežljiv (kadar mu nehote stopite na 
tačko ali se vanj zaletite, se ne vznemiri, ne popade), 
je umirjen (počaka na prostoru, doma in na delovnem 
mestu počiva), prilagodljiv, ne vznemirjajo ga ostali psi, 
muce, ptiči, hkrati pa je vodljiv (odziva se na povelja pri 
vodenju, zanesljivo prihaja na odpoklic). V določenih 

situacijah, ko oceni, da je za slepega določena situacija 
nevarna, njegovega povelja ne upošteva in sam prevza-
me pobudo ter uporabi svojo inteligenco ter iznajdlji-
vost. Seveda mora biti v izredni psihični in fizični kondici-
ji ter zdrav. Popolnost na štirih tačkah. Psov, ki ustrezajo 
opisu, na svetu ne obstaja ravno veliko. Pravzaprav zelo 
malo in zato so še toliko bolj dragoceni.
Pes pomočnik invalidu izredno olajša življenje, saj mu 
lahko odpira in zapira vrata in predale, prinaša stvari, jih 
pobira, poleg tega pa je odlična družba in omili ovire, s 
katerimi se dnevno srečujejo invalidi. Njegova pomoč 
je za uporabnika neprecenljivega pomena. Tako se laže 
vključi v družbo, se tudi ukvarja s športom, zahaja na pri-
reditve, v urade, trgovine, restavracije, s psom vodnikom 
lahko vstopa tudi na vsa prevozna sredstva. Marsikdo 



13STUDENČAN12 STUDENČAN

niti ne ve, da dobri in kvalitetni psi 
pomočniki sploh obstajajo, pa tudi 
tega ne, da ima invalid pravico do 
njega in se tako niti ne prijavi zanj. 

Poleg šolanja in dodeljevanja 
rehabilitacijskih, terapevtskih 
psov in psov vodnikov pa želi dru-
štvo javnosti prikazati delo in način 
šolanja psov vodnikov in pomočni-
kov ter pozitiven vpliv, ki ga imajo na 
svoje uporabnike.
Obiskujemo šole, vrtce, domove za 
starejše, ustanove za osebe s poseb-
nimi potrebami, kjer se ljudje neiz-
merno razveselijo stika s toplim 
kožuščkom, cartanja  in pogovarja-
nja s pasjimi prijatelji.
Smo člani mednarodnih stanovskih 
organizacij: EGDF (Evropske zveze 
psov vodnikov), IGDF (Mednarodne 
zveze psov vodnikov) in ADEu 
(Evropska zveza psov pomočni-
kov). Zaradi dolgoletnega uspešne-
ga dela so nam zaupali tudi organi-
zacijo letne mednarodne konferen-
ce Evropske zveze psov vodnikov, 

ki bo aprila 2016 na Brdu pri Kranju, 
kar nam pomeni veliko priznanje, da 
je naše delo dobro in mednarodno 
cenjeno. 
Redno izvajamo tudi druge progra-
me za ohranitev ali izboljšanje zdrav-
ja oseb s posebnimi potrebami in 
drugih ljudi. Vodimo in organiziramo 
razne terapevtske skupine - za upo-
rabnike, ki koristijo naš dodatni  pro-
gram »pet terapij«. 
Pričeli smo tudi z aktivnostmi za avti-
ste, za kar mislimo, da bo v priho-
dnjih letih tudi v Sloveniji pomemb-
no področje, kjer bodo psi nepogre-
šljivi. 
Veseli smo, da jih imamo in da lahko 
po svojih močeh prispevamo k lepše-
mu in prijaznejšemu življenju tistih, 
ki so pomoči potrebni.

Alenka Galun

utRinki iZ vRtCa StudenCi MaRiBoR – 
enota poLjane jaSLi

V letu 2014 se je izvajala ener-
getska prenova jasli. Za nekaj 
časa smo se skupaj z otroki 

preselili
v prostore vrtca na upravi Vrtca 
Studenci. V poslovalnem času vrtca 
strokovne delavke izvajamo različne 
oblike dejavnosti, ki spodbujajo celo-
stni razvoj otrok. Ob vrnitvi v udob-
nejše, klimatsko opremljene in ener-
getsko varčne jasli dejavnosti in pro-
jekte izvajamo s še večjim veseljem 
in zagnanostjo.
Eden izmed uspešnih projektov je 
Ponedeljkova pesmica. 

Ponedeljkova pesmica je projekt, ki 
ga v enoti Poljane jasli izvajamo že 
peto leto. Izvaja se enkrat teden-
sko, ob ponedeljkih, po zajtrku. 
Udeleženci projekta so otroci v sta-
rosti od enega do štirih let. Otroci 
skozi vse šolsko leto usvajajo pesmi-
ce, deklamacije, prstne igre, biba-
rije, rajalne igre in plesno - gibalne 
igre. Strokovne delavke vse to izbi-
ramo glede na letni čas, interes in 
starost otrok ter trenutno razpolože-
nje. Za glasbeno spremljavo večino 
uporabljamo harmoniko, ki je izrazi-
to motivacijsko sredstvo. Prav tako 

uporabljamo tudi druge instrumen-
te: pianino, kljunasto flavto in ritmič-
ne instrumente. Otroci razvijajo svoj 

ritmični in melodični posluh.
S ponedeljkovo pesmico pri otroci 
vzbujamo veselje do petja in pripe-
vanja, da postanejo melodično obču-
tljivejši, da v celoti ali delno usvojijo 
veliko pesmic, prstnih iger, plesnih 
iger…

Strokovne delavke enote skrbi-
mo, da projekt PONEDELJKOVA 
PESMICA živi in bo živel še naprej…

Strokovne delavke Vrtca Studenci
Enota Poljane jasli

Studenška oSnovna šoLa LetoS pRaZnuje

pRoMetna šoLa MaRiBoR

Studenška osnovna šola, danes Osnovna šola Janka 
Padežnika Maribor, bo jeseni stara sto štirideset let. 
Šolo so začeli graditi leta 1875, pouk v njej pa se 

je začel naslednje leto. Takšna častitljiva starost si zaslu-
ži obeležitev, ki jo bomo pripravili v začetku meseca 
decembra 2016. 
V letu 2015 smo se vključili v projekt »Prevzeli smo 
muzej«, ki ga je organiziral Muzej narodne osvobodi-
tve Maribor. Učenci naše šole so v mesecu maju za en 
dan prevzeli vse ključne vloge v muzeju, kot so: direktor, 
kustosi, pedagogi, kustosi za pripravo razstave, informa-
tor, fotograf in predstavnik za stike z javnostmi. Pripravili 
so tudi razstavo, s katero so obeležili začetek 140-e oble-
tnice šolstva na Studencih.
Mnoge Studenčanke in Studenčani ste v projektu že 
sodelovali. Naši šoli dnevno izkazujete zvestobo, kar šoli 
daje poseben pečat. Obiskovale ste jo mnoge generacije 
Studenčanov, danes jo obiskuje že četrta ali peta genera-
cija. Pogosto se srečujemo na šolskih hodnikih, ko dnev-

no prihajate z vnučki in prinašate v šolsko stavbo skro-
mnost, veselje, mnogokrat navdušenje nad tem in onim. 
Veseli nas, da Studenčani radi prihajate v šolo tudi ob 
mnogih priložnostih, kot so prireditve, obeleževanje pra-
znikov, srečanja v okviru društev. 
Ponovno vas vabimo, da se nam pridružite. Prosimo vas, 
da pobrskate po svojih družinskih arhivih, kjer boste našli 
stare fotografije, dokumente in nekatere zanimive zapi-
se, ki izvirajo iz življenja Studencev in zgodovine naše 
šole. Zelo bomo veseli tudi kakršnihkoli predmetov, kot 
so fotografije, spričevala, zvezki, učbeniki, peresnice in 
drugi predmeti, povezani s šolo. Poskrbeli bomo za var-
nost hranjenja predmetov ter vam jih po razstavi tudi 
vrnili. 
Prihaja priložnost ponovnega druženja vseh generacij. 
Naj tako tudi ostane, predvsem pa naj šola ostaja naša, 
studenška šola. 

Mag. Sonja Filipič, 
ravnateljica 

PROMETNA ŠOLA MARIBOR, kjer delujeta dve 
organizacijski enoti - Srednja prometna šola z 
dijaškim (študentskim) domom in Višja prome-

tna šola -, ima od samega začetka, leta 1958, jasno izo-
braževalno strategijo za zagotavljanje varnosti prometa 
in zdravja ljudi, varovanja okolja, vzgajanje medkultur-
nega spoštovanja v sožitju človeških različnosti, izobra-
ževanje za visoko strokovnost pri izvajanju ter operativ-
nem vodenju varnega, gospodarnega in hitrega prometa 
oziroma transporta. Spremljanje izobraževalnih progra-
mov je naša linearna rast in stalnica. Sledimo tehnično 
tehnološkim, družbeno ekonomskim in političnim spre-
membam. 
Celostna struktura programa LOGISTIČNI TEHNIK je sve-
tovno primerljiva, aktualna, ustrezna in transparentna. 
Celovitost programa nudi dijakom in dijakinjam mobil-
nost, fleksibilnost ter vzpodbudo za samostojno učenje 
kot tudi izziv za inovativnost. Dijake program LOGISTIČNI 
TEHNIK usposobi v umirjeno dinamično osebnost, za 
zagotavljanje varnega, okolju prijaznega, defenzivnega, 
hitrega in gospodarnega pretoka oseb, potnikov in blaga 
v lokalnem in globalnem prostoru. Za kakovostno izva-
janje programa je zelo pomembno praktično delo, zato 
šola vzdržuje stike s podjetji s področja prometa in logi-
stike. Logistični tehnik se lahko zaposli: v logističnih sis-
temih, v skladiščni dejavnosti, v transportnih podjetjih, v 
letališki dejavnosti, v vojski in pri policiji itd.
Srednja šola pa poleg prenovljenega programa Logistični 
tehnik omogoča izobraževanje tudi po novem progra-
mu TEHNIK VAROVANJA. Le-ta je v slovenskem prosto-
ru novost in uresničuje strateške usmeritve in cilje, ki jih 
izpostavlja Evropska unija. Program je fleksibilen, odprt 
in evropsko primerljiv. S programom srednjega stro-
kovnega izobraževanja se Slovenija pridružuje ostalim 

evropskim državam, ki so področje varnosti in varovanja 
izboljšale z uvedbo izobraževalnega programa. Ključna 
dela tehnika/tehtnice varovanja po štiriletnem izobra-
ževalnem programu so: varovanje objektov, varovanje 
premoženja in oseb, varovanje prodajnih mest, telesna 
straža oseb, varovanje na prireditvah, izvajanje interven-
cij itd. 
K srednji šoli spada tudi dijaški dom. Le-ta je name-
njen dijakom, ki nadaljujejo šolanje izven kraja bivanja. 
Dijaški dom zagotavlja dijakom možnosti za učenje, učno 
pomoč, pomoč pri izpopolnjevanju drugih šolskih obve-
znosti in možnost za organizirano preživljanje prostega 
časa.
Tudi druga organizacijska enota – Višja prometna šola – 
ponuja raznolike programe: LOGISTIČNO INŽENIRSTVO, 
EKONOMIST in VARSTVO OKOLJA IN KOMUNALA, ki so 
zaradi prilagajanja bolonjskim načelom ustrezno ovre-
dnoteni po ECTS-sistemu (sistem kreditnih točk). Študij 

Naši dijaki tutorji
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po vseh treh programih traja dve leti in se izvaja kot redni 
in izredni študij. Po končanem izobraževanju študentje 
pridobijo naziv strokovne izobrazbe: INŽENIR/INŽENIRKA 
LOGISTIKE, INŽENIR/INŽENIRKA VARSTVA OKOLJA IN 
KOMUNALE, EKONOMIST/EKONOMISTKA.
Naši dijaki lahko svoj prosti čas, interes in zanimanje akti-
virajo v interesnih oz. izvenšolskih dejavnostih, ki poteka-
jo pod vodstvom mentorjev in zajemajo športne, kultur-
ne, idejne in poljudne dejavnosti. Na šoli deluje športno 
društvo Zeleni val, vključite se lahko v sekcije: nogomet, 
košarka, odbojka, namizni tenis, atletika, plavanje, strel-

stvo, šah, SAMBO in drugo. V šoli imamo tudi fitnes, streli-
šče, mize za namizni tenis in zunanje odbojkarsko igrišče. 
Smo tudi EKO šola, v okviru kulturno-umetniškega dru-
štva delujejo naslednje dejavnosti: recitatorski, dramski 
in literarni krožek. 
Mednarodno sodelujemo s tujino preko EU projektov, 
Comenius 1 (sodelovanje s Poljsko, sodelovanje z Anglijo, 
Dansko in Nemčijo) in Comenius 2.1 (Finska, Nizozemska, 
Nemčija). Sodelujemo tudi z Makedonijo in Hrvaško).

mag. Maja Cafuta

MLadi GoZdaRji Za naše GoZdove

Obsežni Pohorski gozdovi so 
visokokvalitetni in dono-
sni gozdovi, ki se lahko pri-

merjajo tudi z najlepšimi evropskimi 
gozdnimi kompleksi. Prav bi bilo, da 
takšne ohranjene in zorno urejene 
gozdove zapustimo tudi naslednjim 
generacijam. Z gozdom namreč 
lahko gospodarimo na mnogo raz-
ličnih načinov. Iz gozda lahko jemlje-
mo in jemljemo in nikoli nič ne vla-
gamo nazaj, kar se nam na dolgi rok 
nikakor ne bo obrestovalo. Lahko 
pa se ravnamo po načelih sonarav-
nosti in trajnosti in s tem omogoča-
mo trajnost številnih funkcij našega 
gozda. To so dobro znali naši dedje 
in takšni so večinoma Pohorski goz-
dovi. Če želimo, da bomo ohranje-
ne in kvalitetne gozdove pustili tudi 
našim vnukom, bomo potrebovali 
mlade, izšolane gozdarje, ki bodo 
znali pravilno gospodariti z gozdo-
vi, ki so nam jih zapustili naši očetje 
in dedje. Danes izkoriščamo sado-
ve njihovega dela in od tega, kako 
bomo mi gospodarili z gozdovi, bo 
odvisno, kakšna bo naša zapuščina 
zanamcem.
Zdaj imajo mladi fantje možnost, 
da si pridobijo gozdarsko izobrazbo 
bližje svojega doma. Vse več mladih 
se odloča za poklic gozdarja in zadnji 
dve leti na Srednji lesarski šoli Maribor 
nabirajo strokovno gozdarsko znanje 
tudi mladi gozdarji in gozdarski teh-
niki. Gozdarska šola v Mariboru ima 
sicer začetke že v davnem letu 1948, 
ko je takratno Ministrstvo za gozdar-
stvo ustanovilo srednjo gozdarsko 
šolo v Mariboru in jo žal leta 1959 
ukinilo. Zdaj smo lahko ponosni na 
to, da mladim gozdarjem ponovno 

ponujamo možnost, da se izšolajo za 
ta zanimiv in dinamičen poklic blizu 
svojega doma.
Šola je primerno opremljena za kva-
litetno poučevanje bodočih gozdar-
jev. V mesecu februarju smo odpr-
li gozdarski poligon, na katerem se 
dijaki učijo osnov dela z motorno 
žago. Učenje sečnje dreves se nato 
prestavi v gozdove, v precej nevar-
ne razmere, kjer svoje znanje še izpo-
polnijo. Na šoli smo uredili tudi spe-
cializirano učilnico za gozdarstvo in 
lovstvo, v kateri se nahaja lovska 
zbirka trofej divjadi, iztrebkov različ-
nih vrst prostoživečih živali, zbirke 
semen različnih drevesnih vrst in še 
številnih drugih pripomočkov za bolj 
zanimivo in interaktivno poučevanje 
dijakov.
Možnosti za zaposlitev v gozdarstvu 
so za perspektivne mlade izobraže-
ne gozdarje resnično velike. Mnogo 

izvajalskih podjetij si želi usposoblje-
nih delavcev, ki imajo za seboj večle-
tno poklicno izobrazbo. Gozdarji pri 
svojem delu v gozdu poleg lesno-
-proizvodne funkcije upoštevajo tudi 
še vse ostale komponente gozda, kar 
je za sonaraven in trajnosten razvoj 
gozda izjemno pomembno.
Lahko smo zadovoljni, saj mladi vidi-
jo prihodnost v gozdovih in dokler bo 
tako, se nam za gozdove ni potrebno 
bati. Zavedati se moramo, da gozd ni 
polje, ki ga spomladi poseješ in jese-
ni žanješ. Gozd je prostor, v katerem 
se neprekinjeno prepleta življenje 
tudi po več sto let, gozdarji pa so v tej 
žlahtni zgodbi spreminjanja in rasti 
zapletenega kopenskega ekosistema 
zagotovo najpomembnejši igralci.

Mateja Kišek, mag. inž. gozd.

Učenje dela z motorno žago na gozdarskem poligonu
Lesarske šole Maribor

dan odpRtih vRat doMa pod GoRCo- dan v 
SoŽitju pRijetnih, pRijaZnih in SRčnih Ljudi

75-Let Studenške Župnije (1940 – 2015)

Težko pričakovani dan, dan odprtih vrat, ki nam je 
ogrel srca in ponesel naše veselje med vse naše sta-
novalce, svojce in obiskovalce. Zanje smo pripravili 

bogat program.
Alma Rekić iz Master Chefa je z našimi stanovalci izve-
dla kulinarično delavnico, pripravili so vrhunsko pito. 
Dogajanje smo nato preselili v čudovito okolico doma, 
kjer smo imeli vinsko kulinarično tržnico, na kateri so 
sodelovale pletilje, čebelarstvo Kirbiš, Vinakoper, vina 
Pliberšek, vina Frešer, vina Jeruzalem Ormož, Zadruga 
Dobrina, Zadruga Kooperativa Dame, medičarstvo in lon-
čarstvo družine Celec, Eko kmetija Premzl in Tikva ter slo-
vensko društvo Hospic. 
Veteranski klub Maribor je razstavil »oldtimer« vozi-
la, v domu pa je potekala razstava našega prelepega 
Maribora v slikah od 19. stoletja naprej. Za razstavo je 
poskrbel Pokrajinski muzej Maribor. Tudi za naše najmlaj-
še smo poskrbeli in zanje uredili veseli kotiček z nogo-

metom, napihljivim gradom in zabavnim čarovnikom g. 
Malekom. 
V ospredju celotnega dogodka je bilo tekmovanje v 
kuhanju v kotličkih, ki je imel dobrodelen namen. Pri 
dobrodelnosti so se nam brez pomisleka pridružili Tomaž 
Kavčič iz dvora Zemono, Kadrovska asistenca, Proficio, 
Šakali iz Tezna, Iztok Komovec in Aleš Tranpa ter seve-
da naši zaposleni in stanovalci. Dobrodelnost je tokrat 
ponovno pokazala, da nima meja. Celoten dogodek pa 
smo zaokrožili z nastopom Alfija Nipiča in žrebanjem 
lepih nagrad. V ritmu prelepih pesmi kot so Silvestrski 
poljub, Valček s teboj,…. smo razigranega srca zapeli in 
zaplesali. Bil je to čudovit, nepozaben dan, ki ga bomo 
z veseljem ponovili tudi letos, dne 11. 6. 2016 ob 10.00 
uri. Vljudno vabljeni v našo družbo tudi vi. 

Mojca Lipnik, dipl. fizioterapevtka in 
Jelena Štruklec, delovna terapevtka

Leta 2015 smo verniki župnije sv. Jožefa v Mariboru 
na Studencih obhajali 75 let studenške župnije, saj 
so Studenci do leta 1940 spadali pod župnijo sv. 

Magdalene v Mariboru, ki ima svoje središče v neposre-
dni bližini UKC Maribor, ob cerkvi na Magdalenskem trgu. 
Žal je bil zaradi nemške okupacije med drugo svetovno 
vojno prvi župnik p. Janez Reberc s svojimi sodelavci pre-
gnan in se je lahko vrnil šele po koncu vojne. Od prvega 
župnika se je v studenški župniji do danes zvrstilo deset 
župnikov in še več kaplanov in drugih duhovnikov. 

Vseh teh 75 let, izjema so vojna okupacijska leta, so stu-
denški duhovniki spremljali verne Studenčane z oznanje-
vanjem med bogoslužji, predvsem med nedeljskimi in 
prazničnimi mašami, pri osnovnošolskem in mladinskem 
verouku, posebno slovesno ob prvih obhajilih, birmah in 
cerkvenih porokah ter pogrebih. Velik poudarek so daja-
li na večje praznike, predvsem božične in velikonočne, in 
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na poseben na župnijski praznik sv. 
Jožefa, ki smo ga vsa leta obhajali na 
Jožefovo, to je 19. marca. 

V župniji delujeta dva zbora, mešani 
in mladinski, ki prepevata ob nede-
ljah in praznikih. Posebno je dejavna 
Župnijska karitas, ki je na Obrežni 1, 
in je odprta vsako sredo od 16. do 17. 
ure, meseca julija in avgusta je zapr-
ta. Prostovoljke, ki jih je 6, občasnih 
sodelavcev 14, delajo izjemno požr-
tvovalno, saj se zavedajo, da se Jezus 
Kristus istoveti s potrebnimi in da 
je »dobro delati dobro« ne glede na 
barvo kože, narodnost ali versko pri-
padnost. Leta 2015 je bilo prijavlje-
nih letnih prejemnikov pomoči- 471. 
Zato smo v župniji, predvsem pro-
stovoljke, zelo hvaležni vsem, ki nji-
hovo prostovoljno delo podpirate ob 
nabirki hrane pri trgovini Hofer, ob 

dobrodelni prireditvi na prvo adven-
tno nedeljo, ko je nedelja Karitas, in 
z dobrodelnimi akcijami v denarju, 
hrani ali obleki.

Ob 75-letnici župnije je izšla knjiži-
ca, v kateri je predstavljen p. Robert 
Podgoršek, Studenčan, ki je v prvi 
studenški krstni knjigi zapisan med 
prvimi studenškimi krščenci in je 
lani obhajal 75 let življenja, letos pa 
bo praznoval 50-letnico duhovniške 
službe. Poleg njega sta še predsta-
vljena bivša župnika p. Gabrijel Recek 
in p. Bernard Jauk, ki letos obhajata 
80-letnico življenja, in njun sošolec p. 
Joahim Kunšek, ki je žal že leta 1967, 
kot studenški kaplan, izgubil življe-
nje v prometni nesreči.

Lep pozdrav vsem Studenčanom 
p. Vinko Škafar, župnik 

aktivnoSti oBčanov kRpanove uLiCe

Občani Krpanove ulice na Studencih še posebej 
gojimo sosedske odnose, saj se 3x na leto zbe-
remo na različnih koncih naše ulice in se skupaj 

poveselimo. Začnemo kar na sredini ulice in se zadnji 
večer v aprilu zberemo ob kresu. V mesecu juniju po ulici 
odmeva pesem Kingstonov: Cela ulica nori; takrat se zbe-
remo na koncu ulice, kjer imamo piknik. V jesenskih dneh 
se zberemo na začetku ulice in pečemo kostanje.
Pripravljalni odbor, ki ga vodi Viljem Svenšek, poskrbi 
za vse: od vabil, ki nas pričakajo v poštnih nabiralnikih, 
postavitve in okrasitve samega prostora ter čistilne akci-
je pred in po prireditvi, ko je vsega konec. Hrane in pijače 
na naših druženjih ne manjka, poskrbljeno je za glasbo 
in šaljiv program.
Na vabilo se odzove večina sosedov in imamo se odlično, 
tudi v letu 2016 bo tako.

Janja Daković

Aktivnosti občanov Krpanove ulice

VAŠ PARTNER ZA 

ODPADNE KOVINE

V    ponedeljek, 29. juni-
ja 2015, sta nas obiska-
le ministrica za obram-

bo Republike Slovenije gospa 
Andreja Katič in podpredse-
dnica DZ Republike Slovenije 
gospa Bojana Muršič.

Predsednik PGD MB - Studenci
Maks Lešnik

oBiSk MiniStRiCe Za oBRaMBo RS 
v pGd MaRiBoR – StudenCi



PEDIATRINJA d.o.o.
SUZANA ŠKORJANC ANTOLIČ 

dr. med. spec. pediater
Borštnikova ulica 79, 2000 Maribor

tel.: 02/ 429 09 11 
Spoštovani starši in otroci!

Obveščam vas, da poleti 2016 odpiram 
svojo ordinacijo v vašem okolju, 
v Hrenovi ulici 6, na Studencih.

Z veseljem vas pričakujem,
Vaša pediatrinja Dr. Suzana Škorjanc Antolič

Pajkova ulica 13, 2000 Maribor, Slovenija, Tel.: 02/ 473 06 17, GSM: 041/ 697 148
www.ELMAS.si    -    elmas.mb@gmail.com

GSM: 041 690 664
Obrežna 55a, 2000 Maribor tel.:/ fax: 02 4202 461
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K L J U Č A V N I Č A R S T V O
ZAKLJUČNA GRADBENA DELA

Anton Lavrenčič s.p.
Obrežna ulica 55, 2000 Maribor

tel.: 02/ 420 07 69, fax: 02/ 421 57 69

Limbuška cesta 32, 2000 Maribor
tel.: 02/ 42 15 804, fax: 02/ 42 15 803

GSM: 041/ 675 908
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